
Geachte informateur  

 

Namens FNV Jeugdzorg, maar eigenlijk namens iedereen die een betere jeugdzorg in Nederland wil, 

vraag ik dringend uw aandacht voor deze enorm belangrijke sector. De jeugdzorg kampt met 

problemen die al heel lang etteren en die nooit wezenlijk genoeg zijn aangepakt. Met inmiddels 

desastreuze gevolgen voor medewerkers, kinderen en gezinnen. Meer dan eens komt de hulp zelfs te laat. Zo ver 

is het dus al gekomen. En als er nú niets gebeurt dan blijft er in Nederland helemáál geen jeugdzorg meer over 

en blijven al die kinderen en gezinnen die onze hulp nodig hebben in de kou staan.  
 

De oplossing vraagt om veel meer overheidsregie dan nu het geval is. Daarom schrijven we u. We zouden over 

alles wel wat willen schrijven. Voor nu richten we ons op de belangrijkste punten. Maar u kunt ons natuurlijk 

altijd bellen voor meer informatie! 

 

1) Het geld. Iedereen zegt dat er de afgelopen jaren al heel veel geld naar de jeugdzorg gaat. Maar wel een derde 

daarvan, dat is 1,5 miljard (!), gaat helemaal niet naar de zorg. Maar naar alle bureaucratische lagen. De mensen 

in de zorg hebben het nakijken. De wachtlijsten zijn onverantwoord lang, de kinderen krijgen niet de zorg en 

aandacht die nodig is. Terwijl de werkdruk en administratie voor de medewerkers veel te hoog is. Zo zijn 

hulpverleners maar liefst 60% van hun tijd bezig met administratie en vliegen ze van de ene naar de andere 

afspraak. 
 

En dat er dan ook nog een bezuiniging komt, die juist wél weer terecht komt in de zorg. Om zo scherp mogelijk 

aan de wind te kunnen zeilen, wordt er vervolgens wel geïnvesteerd in nog meer bureaucratische lagen en advies 

ten koste van de echte zorg. En zo zakken we steeds verder weg in het moeras. Het is heel belangrijk dat verdere 

uitputting wordt voorkomen en bezuinigingen in de zorg onmiddellijk worden stopgezet. 

 

2) De zorg zelf. Het klinkt wellicht als een open deur, maar het is belangrijk om zorgvragen eerst goed te 

begrijpen. Daarvoor is het nodig dat, voordat een kind of gezin hulp krijgt, er eerst een grondige analyse komt. 

Dat moet dan door professionals met verschillende expertise, om de vraag van het kind en het gezin in kaart te 

brengen, zo nodig gevolgd door gerichte doorverwijzing naar passende zorginstanties. Klinkt logisch toch? 

Gebeurt bijna niet! 
 

3) Wij willen graag dat kinderen gelijke aanspraak op zorg krijgen. In welke gemeente ze ook wonen. We willen 

minder tijd,-en geldverslindende lagen  Daarom moet het Rijk (hoog) specialistische jeugdzorg en 

jeugdbescherming gaat betalen en inkopen. Wilt u daarnaar kijken? 

 

4) En tot slot zou het geweldig zijn als er straks bij het verdelen van de ministersposten ook een 

aparte minister voor Jeugd en Gezin zou komen. Deze minister kan zich dan domein- 

overstijgend volledig richten op het ontwikkelen en invoeren van beleid dat gericht is op de 

jeugd in al haar facetten. Deze crisis lost zich niet zelf op. Daar is regie en aandacht vanuit Den Haag voor 

nodig. De juiste persoon, op de juiste plek kan het verschil maken. Natuurlijk samen met medewerkers en 

ervaringsdeskundigen! 

 
We vertrouwen erop dat u als informateur een cruciale rol kunt vervullen in het vormgeven van een 

betere toekomst voor de jeugd van ons land. Zet ‘m op! 

Met vriendelijke groet, 

Maaike van der Aar 

Bestuurder FNV Jeugdzorg 

 


